
2013D23769 LIJST VAN VRAGEN 

De vaste commissie voor Defensie heeft een aantal vragen voorgelegd 
aan de minister van Defensie over de brief d.d. 23 mei 2013 inzake de 
Veteranennota 2012–2013 (Kamerstuk 30 139, nr. 113). 

De voorzitter van de commissie,
Ten Broeke 

De adjunct-griffier van de commissie,
Dekker 
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Nr. Vraag 
1 Op welke wijze garandeert u het voorbestaan van de keuzemoge-

lijkheid voor de veteraan (cq. systeem van de veteraan) tussen 
civiele en militaire dienstverlening? 

2 Is het georganiseerd overleg betrokken geweest bij het opstellen 
van de Veteranennota? 

3 Heeft de Veteranennota de instemming van het georganiseerd 
overleg? 

4 Komen de zogenaamde werkbezoekers in aanmerking voor de 
Veteranenstatus, nu er geen sprake is van een minimum inzet duur 
om hiervoor in aanmerking te komen? Zo nee, waarom niet? 

5 Per wanneer komen militairen ingezet in een Vessel Protection 
Detachment (VPD) in aanmerking voor de veteranenstatus? 

6 Wat is de stand van zaken met betrekking tot de Algemene 
Maatregel van Bestuur (AMvB) Veteranenbesluit? Wanneer kan de 
Kamer deze ontvangen? 

7 Hoe en wanneer worden te zijner tijd veteranen en hun directe 
omgeving (thuisfront/relaties) in kennis gesteld van het bestaan en 
de mogelijkheden van het Veteranenloket? 

8 Hoe komt de wijze van doorgeleiding en monitoring bij het 
Veteranenloket eruit te zien? 

9 Kunt u inzichtelijk maken wat het verschil is tussen een veteraan bij 
wie een posttraumatische stressstoornis (PTSS) is vastgesteld en 
die is ontslagen per 1 mei 2007 en een veteraan bij wie PTSS is 
vastgesteld en die is ontslagen per 1 september 2007, zowel in 
juridische als in financiële zin? Kunt u tevens inzichtelijk maken 
welke rechtsmiddelen beiden ter beschikking staan? 

10 Kunt u een definitie geven van «invalide» in de zinsnede «invalide 
veteraan»? 

11 In hoeverre is het mogelijk te spreken over een medische eindtoe-
stand in 2014 voor de invalide veteranen? 

12 Het gevoel van veteranen gewaardeerd te worden is van 2010 tot 
2012 slechts met 10% gestegen tot 40%. Waarom voelt 60% van de 
veteranen zich niet gewaardeerd? Kunt u een opdeling geven van 
het waarderingspercentage in leeftijdscategorieën? 

13 59% van het Nederlandse publiek heeft belangstelling voor 
veteranen, met hoeveel procent is deze belangstelling de afgelopen 
jaren gegroeid of afgenomen? 

14 Op welke wijze zorgt het Veteraneninstituut voor het «geven van 
erkenning en waardering aan veteranen»? 

15 Komen de militairen die hebben bijgedragen aan het beëindigen 
van de gijzelingsacties in 1975 (treinkaping bij Wijster en het 
Indonesische consulaat in Amsterdam) en 1978 (Provinciehuis in 
Assen) niet in aanmerking voor het genoemde draaginsigne? 

16 Betekent de toekenning van de Medaille Binnenlands Optreden ook 
automatisch de toekenning van de veteranenstatus? Zo nee, 
waarom niet? 

17 Hoe vindt in dit kader de erkenning en waardering plaats van inzet 
in het kader van «rechtshandhaving»? 

18 Welke externe partijen zijn betrokken bij de samenwerking op het 
gebied van educatie? 

19 Kunt u een definitie geven van het begrip «oorlogsslachtoffers»? 
Kunt u het onderscheid tussen een invalide veteraan en oorlogs-
slachtoffer nader toelichten? 

20 Hoe wordt door de relaties/het thuisfront de personeelszorg, voor 
zowel hun relatie (de militair) als henzelf, beoordeeld? Wanneer 
komen de onderzoekrapporten die hierop betrekking hebben, zoals 
het rapport van Stichting Centrum «45, naar de Kamer? 
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21 Op welke manier en welke specialisten zullen betrokken worden bij 

de aansluiting van de hulpverlening bij de specifieke problematiek 
van de veteraan? 

22 Welke rol speelt de zorg van de geestelijk verzorgers voorafgaand 
en tijdens uitzending? Op welke manier maken zij deel uit van de 
voorbereidende activiteiten vóór uitzending? Op welke manier 
wordt deelname aan een voorbereidende conferentie mogelijk 
gemaakt en gestimuleerd? 

23 Hoe belangrijk is de rol van de geestelijk verzorgers in de voorzorg 
en zorg tijdens de uitzending naast de rol in de nazorg zoals deze 
opgenomen is in de Veteranennota? 

24 Waarom is er geen apart hoofdstuk over de geestelijk verzorgers 
opgenomen zoals afgesproken bij het vorige overleg over de 
Veteranennota? 

25 Op welke wijze zal de inzet van de Diensten Geestelijke Verzorging 
en het belang daarvan voor de Veteranenzorg worden meegeno-
men in de vaststelling van de omvang van de Diensten Geestelijke 
Verzorging? 

26 Hoe valt de duur van de laatste nazorg fase vast te stellen als deze 
afhankelijk is van de door de veteraan ervaren problematiek? Wat 
als deze problematiek pas veel later duidelijk wordt? 

27 Wat is het percentage van de ingevulde vragenlijsten ten opzichte 
van de verstuurde aanbiedingsbrief in het jaar 2010, in het jaar 
2011, in het jaar 2012 en in het jaar 2013? 

28 Hoe gaat het aanbieden van aanvullende zorg concreet wanneer 
het iemand betreft die juist de gevolgen van uitzending ontkent? 

29 Wat is de verhouding tussen het aantal ingevulde Thuisfrontvra-
genlijsten ten opzichte van de vragenlijsten nazorg door militairen? 

30 Hoe zullen de personen die niet reageren op het verzoek om mee te 
doen aan de evaluatie worden meegenomen in de evaluatie? 

31 Is de nuldelijn zorg ook verankerd in het Veteranenbesluit, waarvan 
uw ambtsvoorganger heeft aangegeven dat deze nog zal worden 
aangeboden? 

32 Op welke manier zullen in de nuldelijnszorg de mensen die de 
aangeboden hulp primair niet willen, of waarvan de aangeboden 
hulp ze niet aanspreekt om welke reden dan ook, betrokken worden 
in de evaluatie? 

33 Wat wordt er bedoeld met de toevoeging «waarmee de vraag naar 
specialistische zorg zoveel mogelijk wordt beperkt» aan de uitbouw 
van de nuldelijnszorg? 

34 Waaruit bestaat de «aanvullende zorg» van het Sociaal Medisch 
Team (SMT) in het geval er geconstateerd wordt dat militairen 
problemen als gevolg van uitzending ontkennen? Hoe kan dit 
geconstateerd worden? 

35 Wie is verantwoordelijk voor het Centraal aanmeldpunt bij het 
Veteraneninstituut (CAP)? 

36 Wie is verantwoordelijk voor de bemensing van het CAP? 
37 Hoe staat de onafhankelijkheid van het CAP gegarandeerd? 
38 Op welke manier gaat u de trauma gerelateerde problematiek bij 

ontslagen veteranen volgen? En voor welke termijn? Hoe is dit 
verlopen na de missie in Uruzgan vanaf 2006 en alle achtereenvol-
gende jaren? 

39 Kunt u een overzicht geven van de aanwezige expertise bij de 
verschillende instanties die betrokken zijn en/of worden bij de 
Veteranenzorg in brede zin? Kunt u een overzicht geven van de 
mogelijk nog ontbrekende expertise op het terrein van de bijzon-
dere zorg voor Veteranen? 

40 Wie indiceert de aanvulling met verslavings- of forensische 
behandeling? 
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41 Wie bepaalt de kwaliteit van de zorg die geboden wordt ten 

behoeve van het registratiesysteem? 
42 Participerende instellingen hebben herhaaldelijk gerapporteerd dat 

het Landelijk Zorgsysteem voor Veteranen (LZV) in grote lijnen 
effectief is bij het organiseren van ketenzorg voor veteranen. 
Wanneer is het LZV niet effectief bij het organiseren van deze zorg? 
Wat wordt eraan gedaan dit te optimaliseren? 

43 Hoeveel door Defensie gefinancierde onderzoeksvoorstellen zijn er 
in totaal ingediend? Kunt u een overzicht geven van alle ingediende 
onderzoeksvoorstellen? Hoeveel van deze voorstellen zijn betrok-
ken bij het instellen van de Onderzoeksagenda? Kunt u een 
overzicht geven van de huidige Onderzoeksagenda? 

44 Wanneer zal de concrete invulling van de leerstoel «Psychiatrie in 
het bijzonder stress en trauma» een feit zijn? 

45 Kunt u een overzicht geven van het onderscheid tussen invalide 
veteranen, militaire dienstslachtoffers en oorlogsslachtoffers zowel 
in juridische als materiele zin? 

46 Kunt u een definitie geven van de schade waarop de schadevergoe-
dingsregeling van toepassing is? 

47 Hoe ziet de overgangsregeling eruit die bedoeld is om bij de 
invoering van PTSS protocollen de gevolgen voor individuele 
gevallen te beperken? 

48 Waarop is de aanname gebaseerd dat er een afname zal zijn van 
het aantal in behandeling zijnde schadeclaims in 2013? 

49 In hoeveel gevallen is, vergeleken met de gebruikelijke uitgangs-
punten bij schadeberekening is, het bedrag dat uitgekeerd wordt op 
basis van de Ereschuldregeling ontoereikend? 

50 In hoeveel gevallen die onder de Ereschuldregeling vallen is er 
sprake van zeer langdurige arbeidsongeschiktheid en werkloos-
heid? 

51 Welke maatregelen worden er genomen in het kader van de 
Ereschuldregeling om het onderlinge verschil tussen invalide 
militairen, waarvan de mate van invaliditeit volledig op het oude 
systeem is gebaseerd, en die waarbij enkel en alleen de nieuwe 
systematiek is toegepast, te laten verdwijnen? Wordt er hierbij 
uitgegaan van de situatie per 1 juli 2007, de beoogde ingangsdatum 
van de Ereschuldregeling? Zo nee, waarom niet? 

52 Welke maatregelen worden er genomen, nu in plaats van de eerder 
afgesproken ingangsdatum van 1 juli 2007, de ingangsdatum van 
de Ereschuldregeling vastgesteld is op 1 juni 2012, voor diegenen 
die op basis van deze wijzigingen van de ingangsdatum nadeel 
hebben ondervonden? 

53 Welke maatregelen gaat u nemen ten behoeve van diegenen, 
waarbij er sprake is van invaliditeit vanwege dienstverband als 
gevolg van uitzendingen van vóór 2007, vanwege de verjaring of 
vanwege het ontkennen van het tekortschieten van de werkgevers-
zorgplicht, zodat deze op dezelfde voet worden behandeld als de 
groep van ná 1 juli 2007, die aanspraak maken op een restschade-
vergoeding, uiteraard met verrekening van de ontvangen 
Ereschulduitkering? 

54 Is het wetenschappelijk onderzoek door het Universitair Medisch 
Centrum Groningen gericht geweest op de mate van betrouwbaar-
heid (toetsbaar en reproduceerbaar) van de protocollen of gericht 
op de validiteit (constructvaliditeit)? 

55 Verwacht u, als gevolg van recente uitspraken in schadevergoe-
dingszaken, waarin de rechter heeft geoordeeld dat de vereiste zorg 
in het kader van de zorgplicht van de werkgever ontbrak, nog extra 
procedures? 
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56 Op welke manier gaat u de mogelijk vergelijkbare gevallen 

benaderen, als gevolg een recente uitspraak waarin de rechter heeft 
geoordeeld dat de vereiste zorg in het kader van de zorgplicht van 
de werkgever ontbrak en een schadevergoeding is toegewezen? 

57 Gaat u, op basis van een recente uitspraak waarin de rechter heeft 
geoordeeld dat de vereiste zorg in het kader van de zorgplicht van 
de werkgever ontbrak en een schadevergoeding is toegewezen, 
vergelijkbare gevallen opnieuw bezien, en zo nodig herzien, om zo 
onnodige procedures door de benadeelden te voorkomen? Zo nee, 
waarom niet? 

58 Hoeveel bezwaarschriften zijn er ingediend na de invoering van de 
invoering van protocollen? Kunt u dit inzichtelijk maken voor de 
afzonderlijke jaren 2008, 2009, 2010, 2011, 2012 en 2013? 

59 Bent u van plan de ingediende bezwaarschriften aan te merken als 
een massale procedure in het bestuursrecht waarbij wordt 
opgekomen tegen een bepaalde uitvoeringsregeling, in dit geval 
het PTSS protocol zoals beschreven in het Nederlands Juristenblad 
(NJB), afl. 20, mei 2013 pg 1314 t/m 1323? 

60 Welke schattingsmethodiek wordt gebruikt bij het PTSS-protocol? 
Welke andere schattingsmethodieken zijn er? 

61 Kunt u een overzicht geven van alle overige initiatieven op het 
gebied van veteranen, binnen en vanuit de Veteranengemeen-
schap? 

62 Waarom is er geen overzicht van de overige initiatieven op het 
gebied van veteranen opgenomen in de Veteranennota, zoals is 
besproken? 

63 Ziet u nog meer mogelijkheden om samen te werken met de politie 
en het ministerie van Veiligheid en Justitie waar het gaat om 
veteranen? Levert een dergelijke samenwerking kostenbesparing 
op? 

64 Hoe zullen de tussentijdse resultaten uit het tot 2019 doorlopende 
onderzoek betrokken worden bij het verlenen van preventieve zorg? 

65 Kunt u tabel 1.2 en tabel 4.3 met elkaar in overeenstemming 
brengen ter bevordering van de inzichtelijkheid? 

66 Kunt u een toelichting geven bij tabel 4.1 in de bijlage? 
67 Kunt u een toelichting geven bij tabel 4.2 in de bijlage? 
68 Kunt u een toelichting geven bij tabel 4.3 in de bijlage? Hebben de 

cijfers in deze tabel betrekking op het percentage of op aantallen? 
Indien de cijfers betrekking hebben op aantallen, kunt u dan de in 
deze tabel opgenomen cijfers ook aangeven in het percentage 
aanmeldingen CAP voor hulpverlening per missie? 

69 Kunt u een toelichting geven bij tabel 4.4 in de bijlage? 
70 Kunt u een toelichting geven bij tabel 4.5 in de bijlage? 
71 Wanneer kan de Kamer een getekende versie van het in de bijlagen 

opgenomen convenant verwachten?
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